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SLOUPEK STAROSTKY 
Lidé, čtěte!

Štědrý den už klepe na dveře. V dětství jsem se ne-
mohla dočkat - Vánoc a sněhu. Dnes, s hlavou za-
motanou zimní údržbou obce, si však většinou 
přeji, aby sněžilo jen na horách. Tam bílý poprašek 
romanticky křupající pod nohama a horký svařák 
v ruce přemůže i racionální stránku mé osobnosti. 
Pokud by se ale mělo jednat o ledovou „sklinku“ 
na silnicích a „jezdící“ chodníky, tak se sněhových 
radovánek ráda zřeknu. Svátky si ale zkazit nene-
chám. Právě z dětství mi utkvěl další atribut Vá-
noc. Pod stromečkem u nás musela, a dodnes 
musí, mezi všemi dárky trůnit kniha. S věkem a zá-
jmy se měnily tituly a žánry. Pohádky střídaly 
učebnice nebo cestopisy. Vánoční hodování tak 
pravidelně doprovázelo textové obžerství. Mohli 
jsme prožít zamilovaný románek, okusit dort ze 
stolu anglické královny, cestovat časem. To vše  
a mnohem víc. Neexistuje téma, ke kterému by ne-
existovala kniha. Věrný přítel, pomocník, rádce, 
vaše druhé já, nová realita a skvělá zábava. Tak 
trochu vánoční zázrak!  
Léčebné účinky četby zkoumá i vědní obor nazý-
vaný biblioterapie. Jejím smyslem je pomocí četby 
uvolnit čtenářovo napětí a znovu obnovit jeho po-
zitivní vztah k životu. Samotná četba navíc po-
máhá k rozvoji fantazie, tvořivosti, kritického myš-
lení či komunikačních dovedností. Kniha tedy 
může být nejen dárkem, ale i dárcem. Za to přece 
stojí ten sešitý nebo slepený svazek listů či sklá-
daný arch papíru, kartonu, pergamenu nebo ji-
ného materiálu, popsaný, potištěný literární prací 
s vazbou a opatřený přebalem. Čtení a kniha jsou 
Vánoce. 
P.S. Když do své četby zařadíte i náš zpravodaj, 
uděláte radost paní starostce. 
P.S.S. Aničku vyfotila maminka a dala i souhlas  
ke zveřejnění. Děkujeme. 
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Odpadové hospodářství 

INFORMACE K ODPADOVÉMU HOSPODÁŘSTVÍ  

V OBCI VEVERSKÉ KNÍNICE ZA ROK 2021 
 
 

Jaké máme složení odpadů:                                 Množství odpadů v % (2021) 
 

 

Množství odpadu na 1 občana (v kg) 

Papír Plast Sklo BIO SKO 

12,75  10,52  19,71  194,20  261,55 

 
 

Kolik nás stojí odpadové hospodářství:  

  Výdaje: 

Celkem za svoz, likvidaci nebo odevzdání k dalšímu zpracování - SKO, BIO, PLAST, 
PAPÍR, SKLO, jedlé oleje, Velkoobjemové  odpady a nebezpečné odpady (Kč/ rok) 

949 535,97 Kč 

  Z toho:  

Za svoz a likvidaci SKO, velkoobjemových o. a nebezpečných o.  737 163,15 Kč 

Za svoz a předání ke zpracování BIO, plast, papír, sklo, jedlé oleje 212 372,82 Kč 

  Příjmy: 

Celkem vybráno na poplatcích (500Kč/ občan/rok)  476 508 Kč 

Celkem odměny za třídění od Ekokomu  141 124,5 Kč 

  Rozdíl: 

Kolik doplácí obec z obecního rozpočtu  331 903,47 Kč 

 
Svozová firma: KTS EKOLOGIE s.r.o.  

Počet nádob: Přibližně 350 ks nádob mají občané na směsný – zbytkový komunální odpad.  

Na sběrných místech má obec: kontejnery o objemu 1100l - plast 21 ks, papír 17 ks, sklo čiré 6 ks, sklo 

barevné 4ks, nápojový karton 4 ks, nádobu na jedlé oleje a 2 kontejnery na textil.  

Stanovení částky pro stanovení poplatku za odpady v roce 2023 se vychází z množství odpadů  
a jejich likvidace za rok 2021. Přes nárůst cen daný inflací, zdražením energií a paliv, obec příští rok 
nebude zvedat poplatky za odpad. 
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Odpadové hospodářství / Obec 

SVOZOVÝ PLÁN 

INFORMACE O OBECNÍM ÚŘADĚ 
Úřední hodiny 
Pondělí až čtvrtek  08:00 - 11:00 
Pondělí a čtvrtek    17:00 - 19:00 
Pátek je pro veřejnost zavřeno. 
 
Schůzku se starostkou je třeba dohodnout. Nemusí 
být v úředních hodinách k zastižení nebo může mít  
jinou schůzku. Dle svých časových možností se s vámi 
ale ráda potká i mimo úřední hodiny. 

 
Otevírací hodiny sběrného místa - dvůr fary 
Sobota / sudý týden  09:00 - 11:00 

 
Otevírací doba knihovny  16:00 - 18:00 
úterý / Jaroslava Jamborová     
čtvrtek / Radek Šindelář  
 
email:  knihovna@veverskekninice.cz

Kontakt: 
Obec Veverské Knínice 
Veverské Knínice 260 
664 81 Ostrovačice 
 
IČ: 00378640,   DIČ: CZ00378640 
Kód obce: CZ0643584118 
Tel:  546 427 610 
Web: www.veverskekninice.cz 
E-podatelna: podatelna@veverskekninice.cz 
Datová schránka ID:zkbajti 
účet: 35-6009042319/0800 
 
Starostka:     Mgr. Zuzana Armutidisová 
                     mobil: 724 185 219 
                     email: starosta@veverskekninice.cz 
Místostarosta:  Ing. Vladimír Krejčí 
Účetní:             Ludmila Krčálová 
Podatelna:       Jana Jakubcová Dis. 
Pokladna:        Markéta Foltýnová 
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Projekty 

 

OBEC VEVERSKÉ KNÍNICE  
– projekty realizované z dotačních titulů 

        

R
o

k 
p

o
d

án
í  

žá
d

o
st

i 

P
o

sk
ty

to
va

te
l  

d
o

ta
ce

 

P
ro

je
kt

 

C
el

ko
vé

 v
ýd

aj
e 

  

(v
 K

č)
 

C
el

ko
vé

  
zp

ů
so

b
ilé

  

vý
d

aj
e

 (
v 

K
č)

 

V
ýš

e
 d

o
ta

ce
  

(v
 K

č)
 

M
ax

im
ál

n
í v

ýš
e

  
p

o
d

p
o

ry
 v

 %
 

Fá
ze

 p
ro

je
kt

u
 

2019 MZE  
Oprava hřbitovní zdi - obec Vever-

ské Knínice 
362 075,00 325 107,00 199 547,00 70% zrealizováno 

2019 JMK 
Příprava rekonstrukce sokolovny ve 

Veverských Knínicích 
350 000,00 350 000,00 245 000,00 70% zrealizováno 

2019 JMK Oprava fasády MŠ Veverské Knínice 1 520 431,00 1 520 431,00 250 000,00 
50%, max. 250 

tis. Kč 
zrealizováno 

2019 MMR 
Veverské Knínice - oprava komuni-

kace v lokalitě "Ovčírna"  
a Janošův kopec" 

4 231 983,55 4 231 983,55 3 218 897,08 70% zrealizováno 

2020 JMK 
Oprava sociálního zařízení v za-

městnanecké části budovy MŠ Ve-
verské Knínice 

323 572,00 323 572,00 161 786,00 50% zrealizováno 

2020 JMK 

Rekonstrukce sociálního zařízení  
v kuchyňské části a rekonstrukce 

venkovní toalety pro děti v MŠ Ve-
verské Knínice 

400 135,00 400 135,00 192 000,00 50% zrealizováno 

2020 OPŽP 
Snížení energetické náročnosti - 

Obecní úřad Veverské Knínice č.p. 
260 

3 001 559,00 3 001 559,00 1 200 623,60 40% 
odstoupení od 
administrace 

projektu 

2020 MMR 
Stavební úpravy, přístavba a ná-

stavba sokolovny Veverské Knínice 
20 093 865,00 20 093 865,00 10 000 000,00 

80%, max. 10 
mil. Kč 

realizace 

2021 MF 
Obec Veverské Knínice - Snížení 

energetické náročnosti budovy ma-
teřské školy 

2 856 094,20 2 856 094,20 2 444 596,00 90% zrealizováno 

2021 JMK 
Rekonstrukce Spisovny v budově 
Obecního úřadu v obci Veverské 

Knínice 
222 919,00 222 919,00 111 457,00 50% zrealizováno 

2022 MMR Rekonstrukce ZŠ Veverské Knínice 7 088 809,00 7 088 809,00 5 501 320,00 80% registrace akce 

2022 JMK 
Stavební úpravy, přístavba a ná-

stavba sokolovny Veverské Knínice 
501 000,00 501 000,00 250 000,00 

50%, max. 250 
tis. Kč 

zrealizováno 

2022 IROP 
Stavební úpravy a přístavba zá-

kladní školy ve Veverských Kníni-
cích 

19 131 803,84 17 295 155,00 13 836 124,00 80% podaná žádost 

 

Výdaje celkem (za všechny aktuální projekty): 60 084 246,59 Kč  
Dotace celkem (za všechny aktuální projekty): 37 611 350,68 Kč 
POZN.: Celková suma uvedená v tabulce neobsahuje dotaci na les z JMK, která činí  783 739,-
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Z obce 

AKTUÁLNĚ Z OBCE 

(tj. události od 5.6. do 5.12.). Informace jsou řazeny abecedně. 
 
Budova obecního úřadu  
V rámci další energetické úspory 
byla začátkem listopadu zateplena 
půda v budově. Je nutné konstato-
vat, že zateplení se záhy projevilo 
na klimatu budovy.   
 
Deratizace 
V obci probíhá 4x ročně pravidelná 
deratizace. Snažíme se tak zabránit 
rozšíření obtížných hlodavců. V le-
tošním roce bylo deratizováno za 
29 243 Kč.  
 
Dotace na školu 
25. 11. byla podána žádost o dotaci 
do 112. Výzvy IROP 2021+ - Zá-
kladní vzdělávání II, k projektu 
„Stavební úpravy a přístavba zá-
kladní školy Veverské Knínice“. 
Celkové náklady akce jsou 19 133 
001,13 Kč. Výše dotace: 15 119 
713,38 Kč. Obec v případě získání 
dotace doplatí z vlastních zdrojů 
obce: 3 779 928,34 Kč. Škola je jas-
nou prioritou obce. 
1. 5. 2023 začne realizace projektu 
“Rekonstrukce ZŠ Veverské Kní-
nice”. Akce zahrnuje opravu elek-
troinstalace (havarijní stav), 
opravu topné soustavy, rozvodu 
vody a odpadu a zapravení zdí a vý-
malby a je z 80% financovaná z do-
tace MMR ČR. Celková cena činí 7 
213 432,46 Kč včetně DPH. Z toho 
dotace činí 5 501 320,- Kč a vlastní 
zdroje 1 712 112,46 Kč. Protože 
obec nemá náhradní prostory pro 
školu, byla akce plánovaná tak, aby 
se škola mohla přestěhovat na ne-
jmenší možnou dobu, a to do zre-
konstruované sokolovny. Děti by 
se měly vrátit do školy 1. září.  

Finance 
I díky tomu, že se nám podařilo 
včas odklonit peníze ze zkracho-
valé banky Sberbank CZ je k 5. 12. 
2022 stav bankovního účtu obce: 
22 613 211,12 Kč. 
 
Místní rozhlas 
V říjnu proběhla rozšířená servisní 
prohlídku místního rozhlasu. 
Všechny evidované stížnosti byly 
zahrnuty k dalším úkonům. Celková 
částka za servis činila 88 322 Kč 
 
Sázení třešní 
19. října byly v třešňové aleji podél 
cesty vedoucí směrem k Hvozdci 
vysázeny nové stromky různých 
druhů třešní. Obec nabídla škole  
i školce možnost podílet se na vý-
sadbě. Větší děti připravené sázecí 
jamky osadily stromky. Mateřinka 
si jeden ze stromů adoptovala.  
Důležité je, že děti ke svým stro-
mům budou mít hezký vztah.  
 
Společenské akce: 
3. 9. se na Podskalí konala 
obecní slavnost u příležitosti 130 
let hasičského sboru. Program 
byl velkorysý, návštěvnost vy-
soká, zábava lidová. Zažít jste 
mohli ukázky práce hasičských 
sborů, včetně jejich historie a 
techniky, ocenění členů HZS, ma-
žoretky Pusinky, sokolky se 
skladbou Reminiscence, skákací 
hrad pro děti jako sponzorský 
dar EONu, Cimbálovou muziku 
Lintavu střídal DJ Čapas, skvělé 
občerstvení a krásné počasí. Dík 
patří všem, kteří se na zajištění 
akce podíleli.  

 
4. 9. jste mohli navštívit letní kino-
kavárnu na Podskalí a zhlédnout 
film „Střídavka“ a občerstvit se za 
retro ceny.  
10. 9. se konal II. ročník dětských 
rybářských závodů na Orlíku. Ry-
báři Mechov zajistili nejen závody, 
ale i občerstvení a zábavu. Nikomu 
nevadilo ani deštivé počasí. 
13. 9. po dlouhé covidové době za-
vítal do naší obce Cirkus Pacific. Je-
diné vystoupení mělo skvělou at-
mosféru a největší krajta v zemi 
České zaujala všechny návštěv-
níky. 
18. 9. se konalo Tour de Veveří, 
které už tradičně organizoval Sva-
zek obcí Panství hradu Veveří. 
Akce se velmi vydařila. Zúčastnilo 
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Z obce 

se jí cca 200-220 lidí. Rozdávaly se 
perníkové medaile, hlavolámky a 
dobrá nálada. Součástí akce byl 
také nový fotopoint na hranicích 
katastru Veverských Knínice a 
Hvozdce. Trůn poblíž hraničního 
dubu zaujal svou velikostí a slouží 
jako netradiční místo k rodinnému 
focení. Pokud si troufnete na něj 
usednout, teď v zimě uvidíte věže 
hradu Veveří. (viz foto) 
5. 10. jsme podpořili Charitu v péči 
o umírající sbírkou „Koláč pro hos-
pic“. Přímo ve stánku před obec-
ním úřadem nebo na účet se sešlo 
celkem 11 614 Kč. Symbolickou od-
měnou byl chutný koláč pro kaž-
dého. Děkujeme jménem organi-
zátorů. Důstojnost v posledních 
dnech života si zaslouží každý. 
15. 10. se otevřely na jeden den 
ateliéry místních umělců. Návštěv-
nost předčila všechna očekávání a 
akce se setkala s obrovským zá-
jmem a úspěchem nejen místních 
ale i uměnímilovných návštěvníků 
z Brna  a širokého okolí. Pan Martin 
Skalický dočasně instaloval ně-
které ze svých prací v obci. Na or-
ganizace se podílelo Open Studio, 
Veverské Knínice a Státní fond kul-
tury.  

22. 10. pořádala obec pro malé i 
velké tradiční Drakiádu. Z důvodů 
deštivého počasí se termín o týden 
posunul. Pro účastníky bylo připra-
veno drobné občerstvení. 
27. 11. byl se začátkem adventu 
rozsvícen vánoční strom. Letos 

jsme obdrželi strom včetně osvět-
lení jako sponzorský dar od pana 
Pantůčka. Tímto velmi děkujeme. 
Společně s rozsvícením stromu 
byla spuštěna letošní adventní 
hra.  
4. 12. přijel do obce sv. Mikuláš. 
10. 12. se konala tradiční předvá-
noční sešlost/zabijačka. Za tónů 
cimbálové muziky Lintava a ochut-
návkou zimních masných specialit 
jsme si společně zkrátili čekání na 
vánoční svátky. Akce proběhla 
před obecním úřadem a o další 
program se postaraly děti z ZŠ  
a MŠ. 
17. 12. se konalo odhalení a žeh-

nání sochy sv. Ludmily v naší kap-
ličce. Malá sakrální stavba odhale-
ním sochy MgA Ireny Armutidisové 
a žehnáním pan farář Bradáč dovr-
šila svůj vzhled. Místo nad obcí 
kapličkou ožilo a naopak kaplička, 
které je vidět zdaleka a z různých 
stran se stala součástí obce a vy-
hledávaným cílem procházek. 
22. 12. si budete moci odnést od 
obecního úřadu Betlémské světlo. 
Přinesete si s ním domů vánoční 
kouzlo. 
1. 1. 2023 si můžete prohlédnout 
zrekonstruovanou sokolovnu. Sraz 
v sokolovně v 16 hod.; občerstvení 

s sebou, protože součástí této akce 
je i novoroční přípitek. 
 
Školská rada  
Zastupitelstvo obce Veverské Kní-
nice zvolilo na ustavujícím zase-
dání č.5 /2022 zástupce do Školské 
rady ZŠ Veverské Knínice, a to paní 
Zuzanu Armutidisovou a paní Da-
nielu Němcovou. Ostatní infor-
mace viz. www.veverskekninice.cz 
/obecni-urad/povinne-informace 
/subjekt-zastupitelstvo-2.html 
 
Vandalismus 
 
Krádež stolu a lavice  
Za hřištěm u sokolovny stál for-
telný stůl a dvě lavice. Byl to spon-
zorský dar a sloužil všem, kdo si 
chtěli u hřiště posedět. Většinou 
šlo o naši mládež. Trošku jsme s 
mladými občany “bojovali” o úklid. 
Přestože v těsné blízkosti stolu byl 
odpadkový koš, někomu bylo za-
těžko i ten letmý basketbalový po-
hyb, který by byl zakončen trefou 
odpadku do koše. A v podstatě v 
době, kdy jsme vzájemné vztahy 
vyladili, někdo stůl i lavici odcizil. 
Náš záměr byl postavit stůl a lavice 
k sokolovně a vytvořit tak místo ke 
schůzkám.  
 

Lípky odsouzené k smrti 
Půjdete-li po od kapličky dále, do-
jdete cestou kolem pole k lesu. Do 
pole známý neznámý pachatel vsa-
dil desítku proutků mladých lip. 
Údajně šlo o tichý protest. Čin je 
jednoznačně bezeslovným aktem 
bezohlednosti k cizímu majetku 
(nelze vysazovat stromy tam, kde 
se komu zamane), k práci (takto 
šlendriánsky se stromy nesází) i sa-
motným sazeničkám (bez opory a 
zabezpečení proti okusu apod. ne-
měly  šanci  na  přežití).  Proti čemu 
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Z obce /Práva občasnů 

nebo komu měl být protest zamě-
řen není jasné, ale je jasné, že stro-
mečky v tom jsou nevinně. Typ pro 
vandala: Jak zasadit strom: Jedno-
duchý postup | Expedo.cz a pora-
dit se na OÚ. 
 
Zástěna popelnicového hnízda 
Jistě si pamatujete, že ještě před 5 
lety bylo popelnicové hnízdo pří-
mo u obecního úřadu, na místě 
dnešních bočních parkovacích 
míst. Odpadky se válely všude, v 
létě kolem létaly houfy vos a masa-
řek. Hnízdo jsme přesunuly za 
hřiště, kde dříve probíhal živelný 
sběr nebezpečného odpadu a 
vlastně  všeho.  Plochu  jsme  vyčis-

tili, zpevnili a aby děti z MŠ nekou-
kaly na odpadky, plot jsme potáhli 
zelenou textilií. Tato zástěna byla 
pravidelně strhávána. Někdo do-
spěl nebo spíše nedospěl k tomu, 
že zástěna je šplhadlo. Pracovníci 
obce pravidelně zástěnu spravo-
vali a opětovně vyvazovali. Věno-
vali tomu čas, za který mohl být vy-
užit v obci mnohem efektivněji. 
 
Webové stránky obce 
Současně s přípravou zpravodaje 
se připravuje nový vzhled a struk-
tura webových stránek obce. Pro-
ces je více než tříměsíční. Předpo-
kládáme, že novou verzi uvidíme 
ještě v prosinci tohoto roku.  Hlav-

ním důvodem je shodné zobrazo-
vání webové stránky na PC i mobil-
ních telefonech.   
 
Zimní údržba 
Zimní údržba obce se realizuje dle 
plánu zimní údržby obce, který na-
leznete na stránkách obce. Upo-
zorňujeme, že uklidit celou obec 
trvá cca 3-4 hod. Současně žádáme 
občany, aby parkovali tak, aby ulicí 
projela zimní technika. Kde ne-
bude průjezd možný, nebude se 
zimní údržba realizovat. Děkujeme 
všem, kteří nám s udržováním 
obce v zimě pomáhají. Zamést 
chodník před domem je veselá, zá-
bavná, vesnická aktivita. 

 

Práva občanů obce 
Máme za sebou komunální volby, zvolené nové zastupitelstvo a není od věci si připomenout, jaká práva máme my, 
občané obce. Podle § 16 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, je občanem obce fyzická osoba, která je státním občanem 
ČR a je v obci hlášena k trvalému pobytu. Po dosažení věku 18 let má občan obce právo: 
- volit a být volen do zastupitelstva obce 
- hlasovat v místním referendu 
- vyjadřovat na zasedání zastupitelstva obce v souladu s jednacím řádem svá stanoviska k projednávaným věcem 
- vyjadřovat se k návrhu rozpočtu obce a k závěrečnému účtu obce za uplynulý kalendářní rok, a to buď písemně ve 

stanovené lhůtě, nebo ústně na zasedání zastupitelstva obce 
- nahlížet do rozpočtu obce a do závěrečného účtu obce za uplynulý kalendářní rok, do usnesení a zápisů z jednání 

zastupitelstva obce, do usnesení rady obce, výborů zastupitelstva obce a komisí rady obce a pořizovat si z nich výpisy, 
- požadovat projednání určité záležitosti v oblasti samostatné působnosti radou obce nebo zastupitelstvem obce; je-

li žádost podepsána nejméně 0,5 % občanů obce, musí být projednána na jejich zasedání nejpozději do 60 dnů, jde-
li o působnost zastupitelstva obce, nejpozději do 90 dnů, 

- podávat orgánům obce návrhy, připomínky a podněty; orgány obce je vyřizují bezodkladně, nejdéle však do 60 
dnů, jde-li o působnost zastupitelstva obce, nejpozději do 90 dnů. 

Pokud si pozorně přečtete všechny výše uvedené odrážky tak zjistíte, jak významné je vaše právo vyjadřovat se ústně 
na veřejném zasedání zastupitelstva. 
Dále je důležité vědět, že máte právo požadovat projednání určité záležitosti na veřejném zasedání, pakliže předlo-
žíte vedení obce žádost podepsanou nejméně půl procentem občanů obce, a to je ve Veverských Knínicích aktuálně 
pouze 5 občanů. Vaše žádost pak musí být do 90 dnů projednána na veřejném zasedání. 
V neposlední řadě máte právo podávat vedení obce (nejlépe písemně) návrhy, připomínky a podněty, které musí být 
vyřízeny nejpozději do 90 dnů. Stejná práva, kromě dvou prvních odrážek, tedy práva volit a být zvolen a práva hla-
sovat v místním referendu, mají i fyzické osoby, pokud dosáhly 18 let a vlastní na území obce nemovitost. 

Cizí státní občané ze zemí EU, kteří dosáhli 18 let a jsou v obci hlášeni k trvalému nebo přechodnému pobytu, mají 
stejná práva jako občané obce. Mohou dokonce volit do zastupitelstva obce, pokud ovšem nejpozději 2 dny před 
komunálními volbami požádali o zápis do seznamu voličů. Mohou i sami kandidovat do zastupitelstva s výjimkou 
postu starosty anebo místostarosty a být členy okrskové volební komise, pakliže sami nejsou kandidátem do zastu-
pitelstva. Mohou také volit ve volbách do Evropského parlamentu (zákon č. 62/2003 Sb., o volbách do Evrop-
ského parlamentu). Cizí státní občané z jiných zemí, tedy ze zemí mimo EU, tato práva v současné době nemají.                      

Jiřina Hrabálková



                                                                                         ZPRAVODAJ OBCE VEVERSKÉ KNÍNICE – ZIMA 2022 
 
 

  8   

Škola 

Nový školní rok v naší škole 
Již 128. školní rok začal letos v budově naší školy. Ve škole máme letos 55 žáků, což je téměř 
plná kapacita budovy. Opět jsme rozděleni do tří tříd a opět, po několikaleté přestávce, máme 
samostatnou první třídu.  
 
Školní rok jsme zahájili za přítomnosti paní starostky 1. září ve školní tělocvičně a hned od dalšího dne jsme se 
pustili do školních povinností. Kromě rozdání učebnic a pracovních sešitů jsme prvňáčky seznámili s jejich novým 
působištěm a všichni jsme si připomněli pravidla, kterými se budeme řídit ve výuce i o přestávkách. Po několikaleté 
přestávce jsme otevřeli čtenářský klub a jako novinku badatelský klub. Odpoledne nabízíme také možnost doučo-
vání. Vše je financováno z grantu EU. Také pokračujeme v pilotním ověřování nových učebnic přírodovědy. 
Protože škola ale není jen výuka, navštívili jsme hned v září taneční divadlo skupiny Mighty Shake Zastávka  
s názvem Křída. Tanečníci nás provedli světem bez mobilů a ostatních elektronických zařízení. Ukázali nám svět, 
kde nejsou jen virtuální kamarádi a virtuální zvířátka, 
kde se lidé opravdu schází a povídají si. Představení 
plné zajímavých choreografií, do kterého byli zapojeni 
aktivně i diváci, se všem velmi líbilo. 
Na začátku října nás už podruhé navštívila paní spisova-
telka Michaela Fišarová. Společně se svým kolegou, 
hercem Miroslavem Reilem, nám představila své nové 
knihy určené pro děti, Pro ty mladší to byla knížka o pří-
šerkách z kanálu, pro ty starší příběh sourozenců, kteří 
prožívají smutné období ve své rodině. Ukázky z knih 
nejen přečtené, ale i skvěle zahrané, vtáhly žáky i peda-
gogy do děje. 
Protože nám záleží i na vzhledu obce a jejího okolí, rádi jsme se zapojili do výsadby třešní kolem cesty vedoucí 
do Hvozdce. Za pomoci pracovníků obecního úřadu jsme dosázeli 12 stromků. Měli jsme tak možnost si prakticky 
ukázat zásady výsadby nových stromů. Po vykonané práci si žáci zaslouženě opekli špekáčky. Na školní zahradě 
jsme si díky letošní bohaté úrodě jablek mohli naopak osahat sklizeň ovoce. Jablka jsme se žáky otrhali, část 
jsme použili na štrůdl, který žáci v pracovních činnostech upekli, část jsme za pomoci místních zahrádkářů zmoš-
tovali. Mošt měli naši žáci po obědě místo čaje a část jsme také dali dětem do mateřské školy. Tímto bych chtěl 
poděkovat zahrádkářům za vymoštování, které pro nás provedli zdarma. Další jablka použijeme do receptů na 
další výrobky v pracovních činnostech a část také usušíme na křížaly. 
Od konce listopadu opět jezdíme plavat do Kuřimi. Se zdejší plaveckou školou máme dlouholeté dobré zkuše-
nosti a velmi oceňujeme přístup trenérů plavání k žákům, zejména k neplavcům. Stejně jako loni nás vozí do 
Kuřimi pan Kotačka, kterému bych touto cestou rád poděkoval za skvělé služby a vstřícnost. Cesty tam i zpět 
jsou bez stresu a víme, že vše bude na pohodu. 
V době psaní tohoto příspěvku nacvičují naši žáci vystoupení pod vánočním stromem. Všichni se pilně připravují, 
a tak věřím, že se bude zpěv i recitace divákům líbit.  
Na závěr bych rád poděkoval pracovníkům pracovní čety obecního úřadu za údržbu trávníku kolem školy i ve 
školní zahradě a také pomoc při odstraňování malých havárií, ke kterým dochází v průběhu provozu školy. Rád 
bych také poděkoval firmě Hama Trans za sponzorský dar, který využijeme k nákupu pomůcek do výuky tělesné 
výchovy a anglického jazyka. Mé poděkování patří všem pracovníkům školy za jejich vstřícný přístup k žákům. 
Děkuji také rodičům za spolupráci s námi. Do dalšího roku bych si přál, aby tato spolupráce dále pokračovala  
a ještě více se prohlubovala. Přeji všem čtenářům tohoto příspěvku krásné a pohodové Vánoce bez stresu a do 
nadcházejícího roku mnoho klidu, zdraví a také hodně úspěchů.                                                               Zdeněk Kříž
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Školka 

ŠKOLKA NIKDY NEZAHÁLÍ 
Naše školka o letních prázdninách nezahálela. Čekala nás velká práce v rámci úprav i modernizace a to hlavně v prvním nad-
zemním podlaží u veverek. Veverky jsou třída mladších dětí.  Konala se výmalba třídy a zároveň kanceláří, skladů a schodiště. 
Ve třídě u veverek se také vyměnily dveře a nainstalovalo se promítací plátno s dataprojektorem. Pořídily se nové kryty na 
topení s didaktickou pomůckou pro děti v podobě  grafomotorických prvků. Vyměnily se parapety u oken před výdejnou jídla. 
Z dotací NPO (národní plán obnovy) jednoduše řečeno digitalizace do škol, jsme zakoupili pro třídu ve druhém nadzemním 

podlaží u ježečků interaktivní tabuli s dataprojektorem. Ježečci jsou naše 
starší děti. Z dotačních prostředků jsme také pořídili vizualizér. Sklad ku-
chyně jsme vybavili novými regály. Bylo to hodně práce i pro obecní úřad 
a hlavně pro jeho pracovníky. Vše, co se plánovalo, jsme stihli v daném 
termínu. Koncem srpna proběhla informativní schůzka pro rodiče.  
Prázdniny se rychle přehouply a v září začal nový školní rok 2022 – 2023. 
Tento měsíc je ve školce hlavně měsícem adaptačním. Důležitý je pro na-
stupující děti a děti, které přechází do jiné třídy. V tomto měsíci se usku-
tečnila také odborná logopedická depistáž, kterou nám zajišťuje tým od-
borníků ze speciální školy v Brně.  

Dle zájmu rodičů jsme zařídili kurz plavání v Nové vsi na Moravě a lyžování s Lemurem na Vysočině, konkrétně na Fajtově kopci. 
Dále kroužek keramiky a tancování s Mighty Shake. Každý čtvrtek nás navštěvuje paní učitelka ze základní školy ve Veverských 
Knínicích Mgr. Anna Lapčíková na logopedickou péči, která pokračuje a navazuje na odborné vyšetření.  Od října se začalo na 
plné obrátky. Děti si postupně zvykaly a zvládly to úspěšně. Hlavně díky rodičům, kteří respektovali odborné doporučení za 
strany pedagogů. V říjnu nás navštívil pan Vojkůvka s programem plným písniček s názvem „Dětským srdíčkům“. Také jsme si 
v rámci spolupráce s obecním úřadem vysadili strom pod vedením pana Pospíšila. Naši zahrádkáři nás obohatili vědomostmi 
nejen o kaštanech. Seznámili nás a darovali nám dýně a také méně známé ovoce kdoule. Kaštany jsme pomáhali sbírat. 
 Pokračovali jsme oslavami svátku Halloween. Vyřezávali jsme dýně, které 
nám donesli někteří rodiče i občané z obce. Vyzdobili jsme si tak společně 
školku. Rodiče s dětmi vyráběli z kaštanů různé výrobky, ze kterých jsme 
udělali výstavu.  Nezapomněli jsme na naše zemřelé a navštívili místní hřbi-
tov.  Pro všechny je tohle téma smutné, ale patří k životu a z očí dětí je zna-
telné, že je zajímá. Absolvovali jsme vánoční focení. Děti rády využívají za-
hradu. S radostí si tam hrají, jezdí na kolech, koloběžkách, staví na písko-
višti, řádí na houpačkách……., ale i zahrada si chce odpočinout. V polovině 
listopadu nás navštívil skřítek podzimníček s vílou a velkým klíčem.  Spo-
lečně s dětmi, uzamkly zahradu. Děti tak ví, že už se nesmí na písek, kola, 
houpačky, skluzavku……Přijeli za námi také motorkáři na super motorkách. Školkáčci si mohli vyzkoušet, jak se na takovém stroji 
sedí. Navštívilo nás divadlo Rolnička s pohádkou Krtek a zakletá víla. Naši žáčci společně s krtkem zachránili vílu. Na konci listo-
padu a zároveň i začátek adventu jsme vánočně vyzdobili okno na obecním úřadu. 
Prosinec je většinou obávaný. Přichází k nám Mikuláš, čert a anděl. Jinak tomu nebylo i letos. Vše jsme zvládli, i když trochu se 
strachem. S čertem jsme si zatancovali čertovskou polku a zacvičili si, Mikuláš a anděl byli odměněni básničkou. Nyní už se děti 
těší na Vánoce a rozbalování dárků. Dárky jsme pořídili od sponzorů, čímž jim touto cestou mnohokrát děkuji. Děti společně 
s rodiči vyrobily dárečky i pro naše seniory. Vystoupily před vánočním stromem a rozdávaly dárečky. Ještě nás navštívilo diva-
délko s vánoční pohádkou. 21. 12. 2022 jsme uzavřeli provoz mateřské školky, a to z důvodu výmalby a oprav ve třídě u Ježečků. 
Vylepšení kvůli šetření energií a provozu. 
Každý měsíc máme barevný den spojený s tematickým plánem. Všechny naše programy jsou propojeny dle Rámcově vzděláva-
cího programu a třídního celku. Vzájemně na sebe navazují a prolínají se. Děti se z velké míry vzdělávají formou aktivizujících 
metod. Nejvíce formou prožitkového učení.  
Na závěr bych chtěla poděkovat všem zaměstnancům obecního úřadu za velkou podporu a pomoc. 

 Panu řediteli základní školy Mgr. Zdeňkovi Křížovi Ph.D. a paní učitelce Mgr. Anně Lap-
číkové za vstřícnost. 
Všem rodičům za vzájemnou spolupráci a ochotu.  
Sponzorům, kteří našim dětem rozzáří oči z pořízených dárečků. 
Všem občanům, kteří si na nás vzpomenou a obdarují nás, třeba jen úsměvem na vy-
cházce. 
Velké díky patří našim paním učitelkám, kuchařkám a paní školnici. Bez nich by školka 
nebyla veselá, voňavá a čisťounká. 
Přání k Vánocům a do nového roku posílají za nás i děti básničkou. 

Mgr. et Mgr. Marie Ambrožová a kolektiv MŠ

Na bílém obláčku andílek maličký, 

prstíčky rozsvítí sněhové hvězdičky. 

Jednu vám posílá i s přáním od srdce, 

ať v lásce prožijem letošní Vánoce. 
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Statistika 

MŠ a ZŠ v číslech 
Mateřská škola a základní škola jsou výchovně vzdělávací subjekty, které zřizuje obec. Jde o příspěvkové organizace. Ro-
diče jsou zpravidla zainteresovaní chodem a rozvojem té organizace, ve které má aktuálně své ratolesti. Ve školce jde  
o dobu maximálně 3 až 4 let. Ve škole o min. 5 let. Otázka, která z organizací je důležitější a které by měla obec věnovat 
větší pozornost je zbytečná. Zastupitelstvo vnímá obě stejně důležitě a stejně významně a nenahraditelně. Naše příspěv-
kové organizace, lépe řečeno budovy, ve kterých sídlí, potřebují údržbu, rekonstrukci a modernizaci. Nejde “fandit” jedné 
proti druhé. Děti se postupně s věkem posouvají a návaznost by měla být nejen ve vzdělávacích programech, ale i v kvalitě 
a úrovni prostředí. Že jde o finančně nákladné konání, vám chceme doložit tímto textem. 

Financování mateřské a základní školy zřizované obcí  v rámci RUD (rozpočtové určení daní) 
Od roku 2013 se k „prostředky plynoucí za žáky“ odvozují od celkového objemu sdílených daní pro všechny obce v České 
republice, resp. od objemu kritéria počtu dětí a žáků navštěvujících školu zřizovanou obcí, tj. 7% (9% od 1. ledna 2018)  
z celkového objemu sdílených daní. Zároveň již není v rámci státního rozpočtu stanovena výše příspěvku na žáka, jak tomu 
bylo v předchozích letech. Je nutné též zmínit, že v dané souvislosti byla zrušena povinnost vzájemné úhrady neinvestič-
ních výdajů za dojíždějící žáky. 
Z celkového objemu sdílených daní (§4 odst. 1 písm. b) až f) zákona č. 243/2000 Sb.) pro všechny obce v České republice  
(vychází se z očekávané skutečnosti daňových příjmů obcí pro daný rok) se oddělí objem finančních prostředků připadají-
cích na kritérium „počet dětí MŠ a žáků ZŠ navštěvujících školu zřizovanou obcí“. Dále se pak objem prostředků připadají-
cích na toto kritérium podělí počtem žáků k 30. září předchozího roku (děti účastnící se předškolního vzdělávání a žáci 
plnící povinnou školní docházku za celou Českou republiku). 

 
rozpočtový 

rok 
počet žáků 

MŠ 
počet 

žáků ZŠ 
příspěvek na 

žáka 
MŠ ZŠ celkem 

2019 28 44        14 462 Kč       404 936 Kč         636 328 Kč    1 041 264 Kč  

2020 37 46        13 626 Kč       504 162 Kč         626 796 Kč    1 130 958 Kč  

2021 39 46        15 309 Kč       597 051 Kč         704 214 Kč    1 301 265 Kč  

2022 44 46        15 710 Kč       691 240 Kč         722 660 Kč    1 413 900 Kč  

 
Mateřská škola neinvestiční výdaje v letech 2019-2022 

rok rozpočet opravy příspěvek státu ( RUD) bilance 

2019            - Kč                          

2020            186 600 Kč          694 689,37 Kč           504 162 Kč  - 653 327,37 Kč  

2021            462 800 Kč             64 190,05 Kč          597 051 Kč  - 33 339,05 Kč  

2022            566 200 Kč             40 833,00 Kč          691 240 Kč              97 907,00 Kč  

Celkem         1 215 600 Kč                799 712 Kč         1 792 453 Kč  - 222 859,22 Kč  

Kromě těchto výdajů se v MŠ investovalo do zateplení 3 290 000 korun. 

 
Základní škola neinvestiční výdaje v letech 2019-2022 

rok rozpočet opravy příspěvek státu ( RUD) bilance 

2019            932 800 Kč             88 030,96 Kč           1 041 264,00 Kč  - 108 464,00 Kč  

2020            808 200 Kč          843 687,50 Kč           626 796 Kč  - 1 025 091,50 Kč  

2021            471 377 Kč          463 071,11 Kč           704 214 Kč  - 230 234,11 Kč  

2022            540 000 Kč               6 350,00 Kč           722 660 Kč            176 310,00 Kč  

Celkem         2 752 377 Kč             1 401 140 Kč        3 094 934 Kč  - 970 551,61 Kč  

Kromě těchto výdajů se v ZŠ v rámci projektů investovalo 653 000. V roce 2023 proběhne oprava vnitřků školní budovy 
ve výši 7 865 000 korun. 
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Informační servis 

Ochotnické divadlo se po nucené covidové odluce vrací. 30 let svého působení osla-
víme představením „To bude horor“, na motivy filmů o rodině Homolkových. Pre-
miéra je naplánovaná na 4. 3. 2023 v 18 hod. Již nyní zveme všechny své příznivce. 

 
 

GRATULACE 
28. října 2022 obdržel od prezidenta republiky Medaili Za zásluhy I. stupně 
(za zásluhy o stát v oblasti umění, kultury a školství) i Miloš Štědroň -  muzi-
kolog, pedagog, hudební skladatel a profesor na Masarykově univerzitě. Širší 
veřejnosti je nejvíce znám jako autor hudby kultovní Balady pro banditu, 
která je stálicí repertoáru brněnského divadla Husa na provázku a která byla 
i úspěšně zfilmována. Jako hudební vědec se věnuje dílu Claudia Montever-
diho, Josefa Berga a především Leoše Janáčka. 
Je autorem i naší slavnostní obecní znělky, kterou zkomponoval přímo pro 
naši obec. Vycházel z jejich tradic a obci ji věnoval. Je využívána při slavnost-
ních příležitostech, jako je vítání občánků, svatby, apod. 

 
  
 

Obecní databáze psů 
Od 1. ledna 2020 vstoupila na základě novely veterinárního zákona č. 302/2017 Sb.  
v účinnost povinnost označovat psy na území České republiky mikročipem. Stále čas-
těji se ztrácejí a naštěstí i nalézají pejsci i v naší obci. Než jsme schopni tzv. očipovat 
majitele, stráví pes např. víkend v kotci. Obecní úřad nabízí majitelům psů využít mož-
nost obecní databáze. Zašlete na obecní mail fotografii svého psa; jméno, na které 
slyší; kontakt, kam se dá zavolat v případě jeho nalezení. Usnadníte tím pátrání po 
ztraceném pejskovi a zkrátíte jeho cestu zpět k vám. Zda této možnosti využijete, je 
pouze na vašem rozhodnutí.

Zpravodaj obce Veverské 

Knínice - čtvrtletník o dění  

v obci. Vydává Obecní úřad 

Veverské Knínice. • Evidenční 

číslo: MK ČR E 23538. • Své 

příspěvky náměty a připo-

mínky posílejte na adresu: 

starosta@veverskekninice.cz. 

• Toto číslo vyšlo 20. 12. 

2022. Uzávěrka příštího čísla: 

5. 3. 2023; vyjde v březnu 

2022. 
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Sokolovna 

Sokolovna v bodech: 
● Smluvní termín dokončení stavby je 15 měsíců od podepsání smlouvy (24. 9. 2021).  
● Termín pro doúčtování dotačního titulu je prosinec 2022, včetně žádosti o kolaudaci. 

● v roce 2022 slavila sokolovna 90 let. 

● 1. 1. 2023 v 16 hod si můžete přijít sokolovnu prohlédnout.  

● Od 2. 5. začne probíhat ve škole rekonstrukce. Děti se budou dočasně učit právě v sokolovně a v budově 
OÚ (květen/červen). Během prázdnin bude dle plánu dokončeno vybavení sokolovny. Opětovný řádný 
provoz plánujeme od září 2023. Do této doby si lze osobně individuálně dohodnout případnou akci  
s vědomím výše uvedených omezení. 

● Příští číslo bude z velké části věnované právě sokolovně a její rekonstrukci.  

 
ODPOVĚDI NA OTÁZKY OBČANŮ:  

1) Vrátí se na sokolovnu kamenná váza, která byla nad vchodem?  

Odpověď: Ano, po restaurování bude umístěna na roh terasy ze strany 

od hřiště. Autorem kamenného objektu byl kameník p. Kopáček.  

2) Zůstane na sokolovně zachován nápis „PRO NÁS A PRO PŘÍŠTÍ“?  

Odpověď: Ano. Je třeba však desku důkladně restaurovat. V minulosti 

došlo k zásadním devastačním zásahům - deska má olámaný rám, kdosi 
ji natřel červenou barvou a ta se do kamene vsákla, apod.  

3) Zůstane uprostřed sálu otvor na hodovou máji?  

Odpověď: Ne. Z bezpečnost-
ních důvodů nelze uprostřed 
ponechat jakoukoliv nerov-

nost. Tato „tradice“ by neobstála ani při kolaudaci.   

4) Vrátí se do budovy figura sokola nalezená na půdě?  

Odpověď: Ano. Po restaurování bude umístěna ve vestibulu.  

5) Bude sokolovnu možné využívat již od ledna 2023?  

Odpověď: Ne. Předaná budova ještě není zařízená budova. Je třeba za-
jistit vybavení kuchyně,  šenku a celé gastro soustavy, vyčistit oponu  
a jevištní šály, pořídit odhlučňovací závěsy apod.   

6) Vrátí se do sokolovny původní šenk/starý výčep? 

Odpověď: Ano. Projde důkladnou renovací. Bude ale sloužit jen jako 
dekorace. Nebude funkční. 
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Poděkování 

Poděkování starostky 
Zahrádkářům 
Velice si vážím práce zahrádkářů pro nás občany. Letošní úroda jablek byla 
veliká a mnozí z nás se rozhodli alespoň část vypít. Jestli malvice skončí 
jako jablečné víno nebo cider, není podstatné. Všechno totiž začíná u 
čerstvě vylisovaného moštu. Členové místního svazu zahrádkářů obětavě 
strávili několik sobotních odpolední moštováním. Patří jim dík za všechny, 
kdo si odvezli mošt z naší moštárny.  
 
Sboru učitelek, kuchařkám a zaměstnankyni mateřské školy a paní ředitelce 
Odvádět svou práci na 100 % považuji za samozřejmost. Práce s dětmi však vyžaduje mnoho navíc. Začátek 
nového školního roku je současně i adaptačním obdobím pro nové a většinou malé děti. Rodiče prožívají stres 
spojený s pláčem dětí ráno odevzdaných do péče učitelek, pro které je to stejně psychicky náročné. Žádný nor-
mální člověk nechce vidět plakat dítě. Jako starostka pečlivě sleduji vývoj adaptace. Letos už po 14 dnech ranní 
pláče ustaly a děti do školky začaly chodit dobrovolně a rády. Nejlepším důkazem je roztomilá příhoda ze šatny: 
maminka spěchala z práce, aby mohla co nejdříve vyzvednou svou ratolest… a pak seděla v šatně a čekala, až 
dítko dokončí hru a rozhodne se jít domů. Lepší důkaz pohody ve školce nepotřebuji.  
 
Sboru učitelek, asistentce, vychovatelce a zaměstnankyni základní školy a panu řediteli 
Žádná kontrola ani inspekční zpráva není nikdy dostatečně vypovídající. Když mě ale náhodně osloví maminka a 
pochvaluje si, že její chlapec chodí rád do školy, je to balzám na mou starostovskou duši. Učit děti je poslání. 
Učitel nese celý život skrytou odpovědnost. Je měřitelná až časem. Říká se s nadsázkou, že celý život těžíme z 
toho, co jsme se naučili ve třetí třídě. Je snadné dát žákům pětku nebo naopak jedničku. Takových ne/úspěchů 
ještě bude. Ale naučit děti, aby měly rády školu, je nenahraditelné pedagogické vítězství.  
 
Czechoslovakia Riders Clubu, Rybářskému spolku Mechov, ochotnickému divadlu, dalším dobrovolníkům… 
Kdo z vás navštívil v obci kteroukoliv akci s programem, kde se navíc podávalo občerstvení, ví, že to bylo vždy 
skvělé, a tak trochu samozřejmé. Ale kdo nezkusil organizovat třeba jenom dětský karneval, netuší, jak je to 
složité a pracné. V nadpisu jmenovaní byli u všeho. Ani o nich nevíte, ale bez nich by to nešlo. Díky. 
 
Týmu poradců, spolupracovníků, konzultantů, občanů a všem, na které se mohu kdykoliv obrátit a vždy do-
stanu vyžadovanou pomoc, radu, podnět nebo záchranu  
Nejdůležitější radou, kterou jsem dostala na začátku svého starostování bylo, že komunální práce je o schop-
nosti se domluvit. Druhá rada zněla - právník, architekt, projektant. Mám je! 
Obecné právní vědomí přisuzuje starostům rozsáhlá oprávnění. Opak je pravdou. Klíčové je rozhodnutí zastupi-
telstva. Přesto jsem to já, kdo musí za rozhodnutí převzít odpovědnost.. Žádné vzdělání pro starostu není do-
statečné. Když už si myslím, že se konečně situace začnou opakovat a budou tedy přehlednější, objeví se pro-
blém “z vesmíru”. Škála od zatoulaných psů až pod územní plánování, přes sousedské spory k vítání občánků, 
vyžaduje toleranci, velkorysost a … poradce.  
V mém týmu je: Studio New Work - tým architektů + místní architekti, projektanti, autorizovaný inženýr doprav-
ního stavitelství, autorizovaný inženýr pozemního stavitelství, specialista na věcné břemena, dopravní specia-
lista, ekolog, rozpočtáři, elektrikáři, praktici na zednické práce, instalatéři,  dřevo/kovo/plast odborníci, novináři, 
korektoři, tiskaři, grafici, právník, konzultant z odboru školství JMK, specialisté složek krizových situací, konzul-
tanti v oblasti pojištění, půdoznalec, zahradníci, ZS Veveří, VHI odborníci, IT odborníci, divadelní osvětlovači, 
sochaři, fotografky, starostové a starostky vůkol, ale také místní pamětníci, senioři a starousedlíci… asi všechny 
vyjmenovat nelze, ale klobouk dolů před nimi všemi. Oni všichni totiž nepracují pro mě, ale pro naši obec.  

Samozřejmě, že moje DĚKUJI patří i občanů, kteří podporují rozvoj a progres naší vesnice. Je malá a nenápadná, 
ale svým potenciálem nedostižná, s jasnou a dosažitelnou budoucností. 
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Tříkrálová sbírka 
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Přání 

Vážení a milí spoluobčané, 

jsem velmi ráda, že vám i letos mohu předat přání a poselství do nového roku jako vaše  

starostka. Je to pro mě čest. 

Koncem starého roku by měla přijít rekapitulace toho, co nás v tom roce minulém potkalo, co 

nám přinesl, nebo co nám naopak vzal. Také přemýšlíme o tom, co nás čeká v roce, který za pár 

dní převezme vládu. Minulý rok byl náročný, ale zvládli jsme toho společně nadmíru (viz. zpravo-

daj 2-3/2022). Příští rok ovlivní celou naši společnost tři zásadní události - snad již doznívající 

covidová pandemie, ruská agrese na Ukrajině a následná ekonomická krize. Věřím tomu, že i to, 

co je tragické a veskrze negativní, nás může ovlivnit pozitivně. Je jasné, že příští rok bude drahý. 

Je na nás, zda to bude rok pouze finančně náročný nebo nám bude drahý emocionálně.  Tak jako 

je nám drahý přítel, bratr nebo manžel. Paradoxně může šetření peněz obohatit naše vnímání 

světa. Říká se, že nalézt radost v sobě je obtížné, ale nalézt ji jinde, je nemožné. Hledejme proto 

radost v sobě, važme si jeden druhého, pozdravme se na potkání, usmívejme se na sebe, zacho-

vejme si úctu jeden k druhému. Mají-li přijít těžké časy, zvládneme je. Potřebujeme však trošku 

štěstí, mnoho zdraví a přátelství.  

Příští rok nás v obci čeká opět obrovské množství práce. Mimo jiné bychom měli vybudovat i nový 

most pod kostelem. Byla bych šťastná, kdyby ten most byl symbolickou spojnicí mezi našimi světy 

a námi navzájem. Hledejme, co nás spojuje a ne to, co nás rozděluje. Nemáme moc jiných mož-

ností, pokud chceme spokojeně žít a nelehké časy šťastně přežít. Vím, je to zatraceně těžká práce, 

ale určitě to stojí za to. Obecně vzato, skoro všechno na světě je práce. Tomáš Garrigue Masaryk 

říkal, že i láska je práce. 

Přeji vám všem, jménem svým, jménem zastupitelů a zaměstnanců obce hodně zdraví, štěstí, 

lásky, trpělivost a odvahu při řešení případných osobních problémů, umění hospodárnosti, čistou 

a zdravou mysl a mnoho optimismu. A samozřejmě mír, ten svou samozřejmost bohužel ztratil. 

 

                                                                                                                         Zuzana Armutidisová 

                                                                                                                                starostka obce
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Přání 

   


